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Verslag van de bijeenkomst met de Adviesraad Sociaal Domein, gehouden op 21 september 

2023 in de vergaderruimte van de Buitendienst. 

 

Aanwezig: mevrouw H. Verheijen - Leusink, voorzitter  

  mevrouw K. Legemaat- Van Ginkel, secretaris 

de heer T. Hommersom 

de heer G.J. de Kruiff 

mevrouw M. Kemperman 

dhr. H. Grüschke  

dhr. A Haaksma 

dhr. G. van den Brink 

mevrouw E. Wagensveld 

mevrouw A. van de Wielen 

mevrouw W. Nolden 

mevrouw M. Koppejan 

mevrouw I. Lesschen 

mevrouw W. Olthuis 

mevrouw J. Timmerman, ambtelijk secretaris 

 

Afwezig:  Mevrouw D. de Bruin-Palland 

 

 

1. Opening en welkom  

De voorzitter opent de vergadering en heet iedereen van harte welkom.  

 

2. Afscheid Alfred Haaksma 

Met een bloemetje wordt afscheid genomen van de heer Haaksma. De voorzitter bedankt 

de heer Haaksma voor zijn inzet de afgelopen jaren. De heer Haaksma spreekt de leden 

toe en geeft als advies mee om alert te zijn op signalen uit de samenleving en bedankt 

iedereen voor de prettige samenwerking. 

 

3. Mededelingen / ingekomen post 

• Besloten wordt dat bij behandeling van een onderwerp waar een lid persoonlijk bij 

betrokken is, deze zich bij behandeling hiervan zich zal onthouden van deelname aan 

de beraadslagingen. 

• Het aantal marktkooplieden loopt erg terug. Het vermoeden is dat dit komt door de 

wijziging van de locatie. Het is niet duidelijk of de Adviesraad hierin van betekenis 

kan zijn. Wellicht kan de marktcommissie hierin een rol spelen. Er zal contact worden 

opgenomen met de marktkooplieden om na te gaan wat de behoeften zijn. 

• 16 november is een digitale voorlichtingsbijeenkomst over de collectieve 

zorgverzekering. De leden van de Adviesraad zullen hier om 11.00 uur bij aansluiten. 
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4.  Verslag Adviesraad van 21 september 2023 

De volgende aanpassingen worden genoemd: 

• Agendapunt 5: er is nog geen reactie gekomen op het aantal gebruikers van de 

voedselbank. Dit zal worden opgevraagd en dit punt zal worden toegevoegd aan de 

actiepuntenlijst. 
 

Het verslag wordt, met inachtneming van bovenstaande wijzigingen vastgesteld. 
 

5.  Actiepuntenlijst van 21 september 2023 

De actiepuntenlijst wordt doorgenomen en vastgesteld.  
 

6.  Energietoeslag 

Het Rijk wil mensen met een laag inkomen ondersteuning bieden bij het betalen van de fors 

gestegen energielasten en heeft hiervoor de eenmalige energietoeslag 2023 ontwikkeld. De 

gemeente heeft hierbij beleidsvrijheid op verschillende punten. De gemeente heeft 

beleidsregels opgesteld welke in lijn zijn met de landelijke richtlijnen en het lokale 

minimabeleid. De Adviesraad is gevraagd een advies uit te brengen op deze beleidsregels. 

 

De Adviesraad Sociaal Domein is op donderdag 27 oktober 2023 geïnformeerd. De 

Adviesraad heeft de volgende vier aandachtspunten meegegeven:  

1. De Adviesraad heeft er moeite mee dat mensen met (heel) veel vermogen wel de 

toeslag krijgen en mensen net boven de 120 procent net niet. Voeg daarom een 

vermogenstoets toe;  

2. Maak duidelijk wanneer een inwoner wel of geen recht heeft;  

3. Stel ook een bedrag beschikbaar voor de doelgroep met een inkomensgrens van 120%-

150% van de bijstandsnorm; 

4. Communiceer zo duidelijk mogelijk naar de inwoner toe wanneer iemand wel of niet in 

aanmerking komt voor de Energietoeslag 2023. Denk hierbij aan de woonsituatie, de 

toepasselijke bijstandsnorm en welk inkomen wel of niet meetelt.   

 

Deze aandachtspunten worden meegenomen in het collegevoorstel over de beleidsregels 

energietoeslag. Deze zal besproken worden in het college op dinsdag 7 november 2023. 

 

7.  IZA Regioplan 

Met de betrokken partijen in de regio, waaronder de zeven gemeenten en de bestaande 

netwerkstructuren Coalitie Preventie regio FoodValley, Vallei Vitaal & Gezond en Vallei Vitaal 

is in de afgelopen periode gewerkt aan een regioplan. Het beschrijft de doelen en initiatieven 

die regionaal en domeinoverstijgend zullen worden aangepakt en is daarmee een weergave 

van de belangrijkste samenwerkingsafspraken die in de regio zijn gemaakt om te werken 

aan de transformatie naar passende zorg & ondersteuning en gezondheid. Door de 

toenemende zorgvraag, stijgende kosten, tekort aan professionals, zal de kwaliteit van zorg 

op termijn onder druk komen te staan. Het is daarom nodig om een kanteling teweeg te 

brengen naar een systeem dat is ingericht op het werken aan gezondheid en preventie.  
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De Adviesraad wordt gevraagd eventuele opmerkingen op het regioplan door te geven. 

Opgemerkt wordt dat in de regio-opgave veel wordt gevraagd van de zelfredzaamheid, 

mantelzorgers en zorgvrijwilligers. Vraag is of de samenleving hier wel toe in staat is. 

Wanneer men de invloed van de burger wil versterken dan moet deze niet alleen worden 

geïnformeerd, maar de burger moet ook een extra rol worden toebedeeld om mee te praten 

en mee te adviseren. 

 

De onderlinge samenwerking binnen de regio en continuïteit is van groot belang. 

Opmerkingen op het plan, zullen voor 1 november aan de contactpersoon worden 

doorgegeven.  

 

8. Update Jeugd (waaronder preventie alcohol/drugs) 

Op verzoek van de Adviesraad vindt er een korte update plaats. Met betrekking tot jeugd is 

er een onderscheid tussen jeugdhulp en de preventie van de jeugdhulp. Het grootste 

gedeelte van de jeugdhulp valt onder de Jeugdwet. De afgelopen tijd is hier een forse 

besparing op gedaan. Deze besparing is niet volledig te verklaren. Scherpenzeel is de enige 

gemeente in de regio die een besparing heeft. Een verklaring zou kunnen zijn dat er een 

nauwe samenwerking met de huisartsen is en kritischer is gekeken naar de zorgaanbieders. 

Ook de schaalgrootte van Scherpenzeel kan een verklaring hiervoor zijn. 

 

Met betrekking alcohol- en drugspreventie kan worden meegedeeld dat dit valt onder het 

regioplan. Er komt een jeugdpreventieplan. Dit wordt een globaal plan, omdat wordt 

gewacht op de uitkomsten van de jeugdmonitor van de GGD. Hierin worden expliciet vragen 

gesteld over middelengebruik. Deze jeugdmonitor zal wellicht in het voorjaar beschikbaar 

komen. De jeugdmonitor wordt uitgebreid om ervoor te zorgen dat er een 0-meting komt 

op de alcohol- en drugspreventie. De regiogemeenten willen gaan werken volgens de 

methode OKO (Opgroeien in en Kansrijke Omgeving). Dit is gericht op toewerken naar het 

vergroten van de verbindingen tussen de mensen onderling waardoor alcohol- en 

drugsgebruik vermindert.  

 

9. Terugkoppeling bijeenkomst (welzijns)partners 

In juli is er een mooie bijeenkomst geweest met de (welzijns)partners. Er was een grote 

opkomst. Deze avond heeft geresulteerd in een mooi jaarplan. Dit jaarplan zal ter 

kennisname naar de Adviesraad worden gestuurd. Indien er nog vragen zijn, zal een nadere 

toelichting hierop worden gegeven. 

 

10. Cliëntervaringsonderzoek Wmo en Jeugdwet 

Het cliëntervaringsonderzoek is nog niet naar de Adviesraad gestuurd. Deze zal binnenkort 

worden toegezonden. De Adviesraad heeft meegedacht over hoe de vragen moesten worden 

opgesteld. De vragenlijst is via Ervaringswijzer uitgezet. Deze ervaringswijzer zal het 

komende jaar nader worden geïmplementeerd. De response op Wmo is iets verhoogd en die 

van jeugd is gelijk gebleven. Door de lage response zijn de uitkomsten helaas 

onbetrouwbaar. De komende jaren zal worden ingezet op een hogere response. Dit zal 

worden gedaan door de uitvraag in tweeën te splitsen. In het toegangsproces zal een 

vragenlijst worden voorgelegd en ook bij de dienstverlening zal dit plaatsvinden Hiermee 

wordt gehoopt een hogere response te krijgen. Korte, concrete vraagstelling is erg belangrijk 

om de response te verhogen.   
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11. Stand van zaken cliëntondersteuning 

Momenteel vinden diverse interviews plaats. Vervolgens zal een GAP-analyse plaatsvinden. 

Deze analyse vindt plaats samen met de betrokken OCO-partijen, de beleidsadviseur en 

consulenten van de gemeente Scherpenzeel. Het doel hiervan is inzichtelijk te maken waar 

de ‘gap’ en dus ontwikkelkansen liggen voor en rond de onafhankelijke cliëntondersteuning. 

Het is vaak niet duidelijk wat cliëntondersteuning precies inhoudt; wanneer ga je hier 

naartoe en wat is de doelgroep. De doelgroep jongeren weet de cliëntondersteuning nog 

niet goed te bereiken. Gekeken gaat worden hoe hier een impuls aan kan worden gegeven. 

Door de projectleider wordt een visie- en actieplan opgesteld. Deze zal in de volgende 

vergadering worden besproken.  

 

12. Regiovisie Beschermd Wonen 

In de Valleiregio zijn de samenwerkende gemeenten bezig met het opstellen van een 

Regiovisie voor Beschermd Wonen. Alle Beschermd Wonen-regio’s in Nederland dienen aan 

de hand van de Norm voor Opdrachtgeverschap Beschermd Wonen op te stellen. In de 

Regiovisie staan de kaders voor het beleid voor de komende jaren. In deze Regiovisie wordt 

uiteengezet hoe de gemeenten in de Valleiregio met elkaar willen samenwerken, nadat de 

middelen voor Beschermd Wonen door het Rijk worden overgeheveld naar alle gemeenten.  

 

Kwetsbare mensen met psychiatrische en sociaal-maatschappelijke problemen kunnen hun 

zelfstandigheid vaker behouden als passende ondersteuning in de thuissituatie beschikbaar 

is. De ambitie is om samen met de belanghebbenden een duurzame beweging in gang te 

zetten om kwalitatief goede, beschikbare en betaalbare ondersteuning te waarborgen, 

dichtbij mensen; van Beschermd Wonen naar een Beschermd Thuis. De afgelopen jaren is 

er in de Valleiregio hard gewerkt aan deze transformatie van Beschermd Wonen. Er is volop 

gewerkt aan sociale inclusie door mensen met een psychische kwetsbaarheid zoveel 

mogelijk passende ondersteuning in de eigen woonomgeving te bieden in plaats van in een 

instelling. Naar verwachting gaat het Rijk met ingang van 1 januari 2026 de middelen voor 

beschermd wonen verdelen over alle gemeenten. Deze decentralisatie vraagt om een nieuwe 

stap in de samenwerking. Dit is in de regiovisie beschreven. 

 

De adviesraad mist in de regiovisie de positie van Scherpenzeel. Het wordt in de visie niet 

duidelijk hoeveel inwoners er binnen Scherpenzeel vallen onder Beschermd Wonen en op 

welke wijze deze personen zorg ontvangen. De adviesraad mist de concretisering van de 

doelen die de regiovisie lokaal met zich meebrengt. 

 

De adviesraad wil graag t.z.t. ontwikkeling in de lokale plannen en hier inhoudelijk een 

advies op geven.  

 

13. Termijnkalender 

Niet besproken. 

 

14.  Rondvraag en sluiting 

De voorzitter dankt iedereen hartelijk voor de aanwezigheid. De volgende vergadering van 

de Adviesraad Sociaal Domein zal zijn op donderdag 16 november van 9.30 - 12.00 uur 

in Vergaderkamer Bestuur, Buitenplaats, Stationsweg 389a in Scherpenzeel. 

 


